

လျှို့ဝှက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၏

ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ

လျှို့ဝှက်

လျှို့ဝှက်

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ
(၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၄။)

၁၃၇၅ ခုနှစ်၊ တန်ခူးလဆန်း ၁၀ ရက်
(၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၉ ရက်)

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အပိုင်း ၁

အမည်နှင့် စတင်အကျိုးသက်ရောက်သည့်နေ့ရက်

- ၁။ (က) ဤဥပဒေကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- (ခ) ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် ၂၀၁၄ - ၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွက် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်အကျိုးသက်ရောက် စေရမည်။

လျှို့ဝှက်

အပိုင်း ၂

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊
တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး
ဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး
ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်ဦးစီးဌာနများ

၂။ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး
တရားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်၊
တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများသည်
တိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ဖြင့် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်
ကြရမည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်၍ ရသေ့များကို တိုင်းဒေသကြီး ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့
ပေးသွင်း၍ ထုတ်ပေးရန်ရှိသော သုံးငွေများကို တိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ
ထုတ်ယူသုံးစွဲရမည်။

၃။ (က) တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊
တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်၊
တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး
ဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများ၏ ရငွေ
နှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်
အသီးသီးသည် ဇယား (၁)၊ (၂)၊ (၃) နှင့် (၄) တို့တွင် မိမိနှင့်
ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံခြင်းနှင့်
သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ တာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား
အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ
လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ် အသီးသီးအား လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်
စေနိုင်သည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင်လည်းကောင်း၊ သုံးငွေ
များကိုစီမံခန့်ခွဲရာတွင်လည်းကောင်း ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်
များ၊ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊
စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံး
လုပ်နည်းများနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဆ) ဇယား (၁) နှင့် (၃) တို့တွင် ဖော်ပြလျာထားသော ရငွေများ အနက် ပြည်ပအကူအညီရငွေ နှင့် ချေးယူရငွေတို့အတွက် လျာထားရန် အကြောင်းပေါ်ပေါက်လာပါက ယင်းသို့ ရရှိသော ရငွေများဖြင့် ဆက်နွယ်ထားသည့် လုပ်ငန်းအသုံးစရိတ်များ ကြောင့် ဇယား (၂) နှင့် (၄) တို့တွင် ဖော်ပြထားခြင်း မရှိသေးသော သုံးငွေများကို သုံးစွဲရန်ကိစ္စများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က စိစစ်သုံးသပ်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့်ခွင့်ပြုပါက တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ယင်းသို့ ချေးယူသုံးစွဲသည့်ငွေသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ခွင့်ပြုသတ်မှတ်ထားသည့်ငွေထက် မပိုစေရ။

၄။ (က) တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများသည် လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား (၁) နှင့် (၃) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် ဤဥပဒေအရ လျာထားသော ရငွေတို့ထက် တိုး၍ဖြစ်စေ၊ လျော့၍ဖြစ်စေ ရသောရငွေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများတွင်လည်းကောင်း၊ ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။ အခွန်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများနှင့်အညီ ရသင့်ရထိုက်သော အခွန်ငွေများ အပြည့်အဝရရှိစေရမည်။

(ခ) တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးဌာနများ နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဦးစီးဌာနများသည်

လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား(၂)နှင့် (၄)တို့တွင် ဖော်ပြထားသော သုံးငွေများကိုစီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဤဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများအတွင်း ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်းသုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သို့တင်ပြသော ၂၀၁၄-၂၀၁၅ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် လည်းကောင်း၊ ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

- (၈) တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန်သော်လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်သော်လည်းကောင်း လိုအပ်သည့် ငွေကိုထောက်ပံ့ငွေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ချေးငွေဖြင့်ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စုအစိုးရထံမှ ရယူဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

၅။ တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် တိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ဖြင့် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ကြရမည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်၍ရသော ရငွေများကို တိုင်းဒေသကြီးဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့ ပေးသွင်း၍ ထုတ်ပေးရန်ရှိသော သုံးငွေများကို တိုင်းဒေသကြီးဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူသုံးစွဲရမည်။

- ၆။ (က) တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၏ ရငွေ နှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား (၃) နှင့် (၄)တို့တွင် မိမိနှင့်ယှဉ်တွဲ ဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံခြင်း နှင့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုရမည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)ပါတာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။
- (ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင်လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကိုစီမံခန့်ခွဲရာတွင်လည်းကောင်း ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊

သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၇။ (က) တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည်တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၏ လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား (၃) နှင့် (၄) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများကို ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။ ထိုသို့ ငွေများပြောင်းလဲခြင်း နှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၄ - ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန် နောက်ပိုင်းမှဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ခ) တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန်သော်လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်သော်လည်းကောင်း လိုအပ်သည့် ငွေကိုထောက်ပံ့ငွေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ချေးငွေဖြင့်ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စုအစိုးရထံမှ ရယူဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၈။ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနအဖွဲ့အစည်းများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်သော တည်ဆဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များအရ ခွင့်ပြုထားသော အခွန်အကောက်အမျိုးအစားများကိုသာ ကောက်ခံနိုင်သည်။

အပိုင်း ၃

တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

အခန်း (၁)

ရငွေများနှင့်သုံးငွေများ

၉။ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် စီးပွားရေးဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ဖြင့် လုပ်ငန်းများကိုဆောင်ရွက်ကြရမည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်၍ရသော

ရငွေများကို တိုင်းဒေသကြီး ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့ပေးသွင်း၍ ထုတ်ပေးရန် ရှိသော သုံးငွေများကို တိုင်းဒေသကြီးဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူသုံးစွဲရမည်။

၁၀။ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ငွေအဝင်နှင့်အထွက်ကိုစာရင်းပြုစုရန်အလို့ငှာ တိုင်းဒေသကြီး ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ စာရင်းတွင် ဖော်ပြရမည်။

၁၁။ (က) ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသည့် ရငွေများနှင့် သုံးငွေများသည် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများက စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များအရ ထမြောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ရည်မှန်းထားသော ငွေများဖြစ်သည်။

(ခ) တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ရငွေနှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် မိမိနှင့်ယှဉ်တွဲ ဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကိုစီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံခြင်း နှင့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုရမည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် လည်းကောင်း ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၂)

တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပတ်သက်၍
တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၁၂။ (က) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့သည် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်း လိုအပ်ချက်အရ ဤဥပဒေ၏ဇယား (၅)တွင်ဖော်ပြထားသော ရငွေများတိုးခြင်း၊ လျှော့ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊

ဤဥပဒေ၏ ဇယား (၆)အရခွင့်ပြုထားသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု
 ၏ သာမန်သုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများတွင် ငွေများပြောင်းလဲ
 သုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်း
 သုံးငွေတွင် လုပ်ငန်း စီမံကိန်းများ ပြောင်းလဲခြင်းမပြုဘဲ
 မူလလုပ်ငန်းစီမံကိန်း တစ်ခုစီအတွင်း ငွေများပြောင်းလဲ
 သုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း စိစစ်သုံးသပ်၍
 ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။ ထိုသို့ရငွေများ နှင့် သုံးငွေများ
 ပြောင်းလဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သို့ တင်ပြ
 သော ၂၀၁၄ - ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေ
 ငွေစာရင်းများတွင် လည်းကောင်း၊ ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေ
 ငွေစာရင်းများတင်ပြချိန် နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်လာသော
 ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင်လည်းကောင်း ကိစ္စ
 တစ်ရပ်ခြင်း အကျိုးအကြောင်းဖော်ပြချက် များနှင့်အတူ
 ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

- (ခ) သာမန်သုံးငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများကို
 အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုမှ အခြားအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲ
 သုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်း
 သုံးငွေတွင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအတွင်း လုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုမှ
 အခြားလုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်း နှင့်
 စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်
 ၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည်
 ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။ ထိုသို့ ရငွေများ နှင့် သုံးငွေများ
 ပြောင်းလဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်သို့
 တင်ပြသော ၂၀၁၄ - ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေ
 ငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေ
 ငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်လာသော
 ငွေများပြောင်းလဲခြင်းကို ကိစ္စတစ်ရပ်ခြင်း အကျိုးအကြောင်း
 ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ၂၀၁၄ - ၂၀၁၅ ခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း
 အနီးစပ်ဆုံးကျင်းပသည့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်သို့ တင်ပြ၍
 ခွင့်ပြုချက်ရယူပြီး ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။

- (၈) တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများအား လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ရန် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေကို လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအတွက်လိုအပ်သည့် ငွေကိုလည်းကောင်း၊ ထောက်ပံ့ငွေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ချေးငွေဖြင့် ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စုအစိုးရထံမှ ရယူဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

ဝန်ကြီးချုပ်
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်

ဇယား(၁)

(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရငွေများ								
			အခွန်အကောက်	တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ	အခြားသာမန်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှရငွေ	ကြေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေမှရငွေ
									ထုတ်ချေးငွေအတွက်ပြန်ရငွေ	ချေးယူရငွေ	
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂
၁	တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့	တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ						၃၆၀၀.၀၀၀			
၂	တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်	တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ									
၃	တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်	တိုင်းဒေသကြီးတရားသူကြီးချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးတရားသူကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၁၀၃.၃၅၀						
၄	ဥပဒေရုံးများ	တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၁.၆၀၄						
၅	စာရင်းရုံးများ	တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၀.၁၄၅						
		ပေါင်း			၁၀၅.၀၉၉			၃၆၀၀.၀၀၀			

တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်

ဇယား(၂)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ						
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြွေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ	
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀
၁	တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့	တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၈၁၉.၁၆၂		၃၆၀၀.၀၀၀	၂၈၄၃.၄၇၀			
၂	တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်	တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ	၅၅၉.၁၄၅			၁၅.၀၀၀			
၃	တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်	တိုင်းဒေသကြီးတရားသူကြီးချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးတရားသူကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၁၀၁.၄၉၂						
၄	ဥပဒေရေးရာများ	တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၄၀၃.၃၆၅			၁၄၄.၀၀၀			
၅	စာရင်းရုံးများ	တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးစာရင်းစစ်ချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၉၂၀.၀၅၉			၁၆၄.၈၅၀			
ပေါင်း			၂၈၀၃.၂၂၃		၃၆၀၀.၀၀၀	၃၁၆၇.၃၂၀			

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်ဦးစီးဌာနများ နှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

ဇယား(၃)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	ဇယားနံပါတ်	ရငွေများ									
			အခွန်အကောက်	တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ	အခြားသာမန်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ထောင်စု ထောက်ပံ့ငွေမှရငွေ	ကြေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေမှရငွေ	
									ထုတ်ချေးငွေ အတွက်ပြန်ရငွေ	ချေးယူရငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
၁	ပြည်တွင်းထွက်ကုန်နှင့်ပြည်သူ့ပြည်သားများ သုံးစွဲမှုအပေါ်တွင် ကောက်ခံသည့် အခွန်အကောက်	တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၁၅၀.၂၇၀									
၁	ယစ်မျိုးခွန်		၁၅၀.၂၇၀									
၂	နိုင်ငံတော်ပိုင်ပစ္စည်းများအသုံးပြုသည့်အပေါ် ကောက်ခံသည့်အခွန်အကောက်	၎င်း	၄၆၅၀.၃၀၁									
၁	မြေယာပေါ်တွင်ကောက်ခံသည့်အခွန်		၃၀.၃၅၀									
၂	တာဝန်ခွန်		၇.၂၂၁									
၃	သစ်တောများမှပစ္စည်းများထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့်အခွန်		၉၉၇.၅၅၄									
၄	ခါတ်သတ္တုပစ္စည်းများထုတ်ယူသည့်အတွက် ကောက်ခံသည့်အခွန်		၁၇.၇၀၆									
၅	အင်းဆိုင်ခွန်		၄၁၀၉.၄၇၀									
၃	စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များမှကောက်ခံသည့်အခွန်	၎င်း	၇၀၂.၉၇၁									
၁	ပစ္စည်းခွန်		၆၂၆.၇၀၇									
၂	ဘီးခွန်		၁၇၆.၂၆၄									
၄	တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ	၎င်း		၂၃၀.၃၅၆								

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်ဦးစီးဌာနများ နှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

ဇယား(၃)။ ။ အဆုံး
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရငွေများ									
			အခွန်အကောက်	တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ	အခြားသာမန်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှရငွေ	ကြွေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေမှရငွေ	
									ထုတ်ချေးငွေအတွက်ပြန်ရငွေ	ချေးယူရငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
၅	ပြည်ထဲရေး	တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်			၁၃-၂၇၄							
၁	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန	သို့မဟုတ်			၁၂-၂၄၂							
၂	အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန	တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က			၀-၀၃၂							
၃	မီးသတ်ဦးစီးဌာန	တာဝန်ပေးသူ			၁-၀၀၀							
၆	သမဝါယမ	၎င်း			၇-၂၂၀							
၁	သမဝါယမဦးစီးဌာန	၎င်း			၇-၂၂၀							
၇	လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်း	၎င်း			၅၄-၈၀၀							
၁	ရေအရင်းအမြစ်အသုံးချရေးဦးစီးဌာန	၎င်း			၂၂-၈၀၀							
၂	စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန	၎င်း			၃၂-၀၀၀							
၃	စက်မှုသီးနှံဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန	၎င်း			၂၂-၃၅၅							
၈	မွေးမြူရေး၊ ငရလုပ်ငန်းနှင့်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး	၎င်း			၂၀-၀၀၀							
၁	ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန	၎င်း			၂-၃၅၅							
၉	ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်သစ်တောရေးရာ	၎င်း			၂၀-၄၁၆							
၁	သစ်တောဦးစီးဌာန	၎င်း			၂၀-၄၁၆							
၂	ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန	၎င်း										
၁၀	အားကစား	၎င်း			၀-၀၀၅							
၁	အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန	၎င်း			၀-၀၀၅							
၁၁	ဘဏ္ဍာရေး	၎င်း						၈၄၆၃၃-၃၅၃				
၁	ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာန	၎င်း						၈၄၆၃၃-၃၅၃				
၁၂	အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	၎င်း			၀-၀၃၈							
၁	စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန	၎င်း			၀-၀၃၈							
၁၃	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း			၆၇-၄၇၅							
၁	မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန	၎င်း			၀-၄၇၅							
၂	အဆောက်အအုံ၊ လမ်းနှင့်တံတားများ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း	၎င်း			၆၇-၀၀၀							
၁၄	အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုစုလုံခြုံရေး	၎င်း			၀-၀၀၂							
၁	ဗဟိုပြည်တွင်းကုန်တင်ကုန်ချကော်မတီရုံး	၎င်း			၀-၀၀၂							
၁၅	စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ	၎င်း			၇၅၅၄-၇၃၉							
	ပေါင်း		၇၀၁၆-၀၀၂	၂၃၀-၃၅၆	၇၇၄-၄၈၄			၈၄၆၃၃-၃၅၃				

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်ဦးစီးဌာနများ နှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

ဇယား(၄)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ						
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ	
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀
၁	ပြည်ထဲရေး	တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်	၁၁၀၄၄-၂၄၁				၃၀၈၀-၇၄၇		
၁	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန	သို့မဟုတ်	၉၃၀၄-၀၁၇				၄၂၂-၅၄၇		
၂	အထူးစိုစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန	တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က	၁၄၂-၄၂၉				၄၂-၈၄၀		
၃	မီးသတ်ဦးစီးဌာန	တာဝန်ပေးသူ	၁၅၉၇-၇၉၅				၂၆၁၅-၃၆၀		
၂	သမဝါယမ	၎င်း	၈၄၃-၈၁၉				၁၁-၉၉၅		
၁	သမဝါယမဦးစီးဌာန	၎င်း	၈၄၃-၈၁၉				၁၁-၉၉၅		
၃	လက်ထာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်း	၎င်း	၂၇၁၀-၈၀၉				၇၂-၆၈၄		
၁	ရေအရင်းအမြစ်အသုံးချရေးဦးစီးဌာန	၎င်း	၈၂၇-၀၈၄				၃၂-၁၈၀		
၂	စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန	၎င်း	၁၈၆၄-၈၀၅				၄၀-၅၀၄		
၃	စက်မှုသီးနှံဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန	၎င်း	၂၆-၉၂၀						
၄	မွေးမြူရေး၊ ငွေလုပ်ငန်းနှင့်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး	၎င်း	၁၀၅၃-၈၇၈				၁၃၇-၃၉၀		
၁	ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန	၎င်း	၅၇၃-၄၈၅				၅၀-၅၃၁		
၂	မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန	၎င်း	၄၆၆-၃၉၃				၈၆-၈၅၉		
၅	ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်သစ်တောရေးရာ	၎င်း	၉၈၆-၃၂၀				၈၆-၂၃၂		
၁	သစ်တောဦးစီးဌာန	၎င်း	၉၂၅-၂၅၈				၄၆-၂၃၂		
၂	ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန	၎င်း	၆၁-၀၆၂				၄၀-၀၀၀		
၆	အားကစား	၎င်း	၃၈၁-၇၁၄				၃၄၆-၃၈၈		
၁	အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန	၎င်း	၃၈၁-၇၁၄				၃၄၆-၃၈၈		
၇	ဘဏ္ဍာရေး	၎င်း	၅၄-၃၁၀				၂၇-၆၀၉		
၁	ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာန	၎င်း	၅၄-၃၁၀				၂၇-၆၀၉		
၈	အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	၎င်း	၄၃၁-၄၄၀				၂၄၅-၆၈၆		
၁	စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန	၎င်း	၄၃၁-၄၄၀				၂၄၅-၆၈၆		
၉	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း	၉၅၈၀-၈၇၀				၅၄၇၀၁-၃၈၈		
၁	မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန	၎င်း	၁၂၉-၃၆၄				၃၀၃-၃၉၃		
၂	အဆောက်အအုံ၊ လမ်းနှင့်တံတားများ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း	၎င်း	၉၄၅၁-၅၀၆				၅၄၇၉၇-၉၉၅		
၁၀	အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေး	၎င်း	၅၂-၄၀၃						
၁	ဗဟိုပြည်တွင်းကုန်တင်ကုန်ချကော်မတီရုံး	၎င်း	၅၂-၄၀၃						
၁၁	စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ	၎င်း	၃၈၂၂-၅၈၆				၄၄၇၈-၇၆၃		
	ပေါင်း		၃၀၉၆၉-၃၉၀				၆၃၁၈၈-၈၈၂		

တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

ဇယား(၅)

(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရငွေများ									
			အခွန်အကောက်	တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ	အခြားသာမန်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှရငွေ	ကြွေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေမှရငွေ	
									ထုတ်ချွေးငွေအတွက်ပြန်ရငွေ	ချွေးယူရငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
၁	ပြန်ကြားရေး	တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်			၄၂,၉၄၅							
၁	မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း	သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၄၂,၉၄၅							
၂	သတ္တုတွင်း	၎င်း			၇၀,၀၀၀							
၁	မြန်မာ့ဆားနှင့်အက္ခဝါဓါတုဗေဒပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ရေးနှင့်ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း				၇၀,၀၀၀							
၃	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း			၅၇၄၆၂,၀၀၀							
၁	ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း				၅၇၄၆၂,၀၀၀							
		ပေါင်း			၅၇၅၃၄,၉၄၆							

တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

ဇယား(၆)

(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ							
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	
၁	မြန်ကြားရေး	တိုင်းဒေသကြီးတန်ကြီးချုပ်	၄၄-၅၄၃							
၁	မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း	သို့မဟုတ် တိုင်းဒေသကြီးတန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၄၄-၅၄၃							
၂	သတ္တုတွင်း	၎င်း	၇၅-၅၃၁							
၁	မြန်မာ့ဆားနှင့်အက္ခဝါဓါတုဗေဒပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ရေးနှင့်ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း		၇၅-၅၃၁							
၃	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း	၅၇၀၅၁-၄၃၁							
၁	ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း		၅၇၀၅၁-၄၃၁							
		ပေါင်း	၅၇၀၅၁-၅၅၅							